
PROTOKOŁ  Nr I/06 
Z Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytej w dniu 27 listopada 2006 roku w 

lokalu Miejsko -Gminnego Ośrodka Kultury w Chęcinach. 
 
 
 

             Sesja rozpoczęła obrady o godz. 13,00 a zakończyła o godz. 15,00. 
Obradom pierwszej Sesji Rady Miejskiej nowej kadencji, zwołanej przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej poprzedniej kadencji – przewodniczył do czasu 
wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej radny senior Pan Mieczysław Baran. 
              Witając serdecznie wszystkich radnych, dotychczasowego Burmistrza 
Gminy i Miasta, Burmistrza elekta Pana Roberta Jaworskiego oraz przybyłych na 
sesję mieszkańców miasta i gminy – Przewodniczący obrad radny Mieczysłąw 
Baran , stwierdził na podstawie załączonej listy obecności, iŜ na ustawowy skład 15 
radnych, w dzisiejszych obradach uczestniczy pełny skład osobowy Rady.             
               Uwzględniając fakt, iŜ dzisiejsze obrady stanowią pierwsze posiedzenie w 
nowo wybranym składzie – postanowiono rozpocząć je od wzajemnego 
przedstawienia się kaŜdego z radnych. Przewodniczący obrad odczytywał kolejno 
nazwiska poszczególnych radnych, którzy w kilku zdaniach prezentowali swoją 
osobę oraz swoje zamierzenia.  
                Uroczystą chwilą obrad pierwszej Sesji Rady, stanowiąca zaprzysięŜenie i 
formalne potwierdzenie objęcia mandatu było złoŜenie przez wszystkich radnych 
ślubowania. 
Przewodniczący obrad radny Mieczysław Baran odczytał treść roty ślubowania 
radnego, a wyczytywani kolejno radni w postawie stojącej wypowiadali słowo 
„ślubuję”. 
                 Kontynuując obrady, przewodniczący poinformował zebranych, iŜ 
dzisiejsze posiedzenie poza dopełnionymi juŜ formalnościami prowadzone będzie 
według następującego porządku obrad: 

1. Wybór Przewodniczącego Rady Miejskiej 
a/ ustalenie i przyjęcie regulaminu określającego zasady 

przeprowadzenia wyboru  
b/  zgłaszanie kandydatów 
c/  powołanie Komisji Skrutacyjnej 
d/ przeprowadzenie głosowania tajnego i podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej 
2. Wybór 2 Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 

a/ ustalenie i przyjęcie regulaminu określającego zasady 
przeprowadzenia wyboru  

b/  zgłaszanie kandydatów 
c/  powołanie Komisji Skrutacyjnej 
d/ przeprowadzenie głosowania tajnego i podjęcie uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej 
3. Omówienie spraw organizacyjnych Rady  
4. Zamknięcie obrad Sesji Rady Miejskiej. 

 
Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono Ŝadnych uwag i wniosków, 

w związku z powyŜszym Przewodniczący obrad, potwierdził, iŜ porządek obrad w 
wyniku zarządzonego głosowania jawnego został przejęty jednogłośnie.  
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ad. 1 
        Kontynuując obrady zgodnie z przyjętym porządkiem obrad, Przewodniczący 
obrad poinformował radnych, iŜ Rada wybiera ze swojego grona przewodniczącego 
Rady bezwzględną większością w obecności, co najmniej połowy ustawowego 
składu rady, w głosowaniu tajnym. Odnosząc się, zatem do naszej dzisiejszej sytuacji 
na Sesji, spośród zgłoszonych przez radnych kandydatów – Przewodniczącym 
zostanie wybrany ten kandydat, który otrzyma minimum 8 głosów waŜnych. Tyle 
określają przepisy ustawy o samorządzie gminnym. Naszym dodatkowym zadaniem 
w tym zakresie jest natomiast ustalenie i przyjęcie regulaminu określającego 
zasady przeprowadzenia wyborów przewodniczącego Rady. 
        Proponuję zatem rozwaŜyć przyjęcie następujących zasad : 

1. za głos waŜny uznaje się kartę do głosowania na której pozostał nie 
skreślony tylko jeden kandydat 

2. karty do głosowania na których nie dokonano Ŝadnego skreślenia, bądź 
teŜ skreślono wszystkich kandydatów uznaje się za głos niewaŜny 

3. głosów wstrzymujących się nie ma 
4. w przypadku gdy zgłoszonych do kandydowania zostanie więcej niŜ 2 

kandydatów, a Ŝaden z nich nie uzyska bezwzględnej większości głosów, 
przeprowadza się ponowne głosowanie, przy czym na karcie do 
głosowania umieszcza się wówczas tylko 2 kandydatów, którzy otrzymali 
największą liczbę głosów waŜnych. Głosowanie ponawia się do skutku, 
kiedy ostatecznie 1 kandydat otrzyma wymaganą większość głosów. 

Radni nie wnosząc uwag – jednogłośnie zaakceptowali w wyniku zarządzonego 
głosowania jawnego przedstawiony regulamin wyboru Przewodniczącego Rady. 

W toku dalszej części posiedzenia, przewodniczący obrad zaprosił radnych do 
zgłaszania kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
Radna Zofia Stokowiec zgłosiła kandydaturę radnej Krystyny Foksa  
       Radna Foksa wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Radny Kaczor Paweł zgłosił kandydaturę radnego Jacha Waldemara  
       Radny Jach wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Baran Stanisław zgłosił kandydaturę radnego Jana Kowalskiego  
       Radny Kowalski nie wyraził zgody na kandydowanie. 
       W związku z brakiem dalszych zgłoszeń, przewodniczący obrad, uznając iŜ 
lista zostaje zamknięta zaproponował zebranym powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
której zadaniem będzie przygotowanie kart do głosowania i przeprowadzenie 
wyborów Przewodniczącego Rady Miejskiej w głosowaniu tajnym. 
        W wyniku uprzednio zgłoszonych z sali kandydatur, przeprowadzonego 
głosowania jawnego oraz ukonstytuowania się powołano Komisję Skrutacyjną w 
następującym składzie osobowym: 
1. Porzucek Liliana - przewodnicząca 
2. Barwinek Teresa 
3. Chrabąszcz Stanisław 
         Po uprzednim przygotowaniu kart do głosowania Komisja Skrutacyjna rozdała 
je radnym. W trakcie zarządzonej 15-minutowej przerwy, radni mając moŜliwość 
skorzystania z przygotowanego uprzednio parawanu, zapewniającego tajność 
głosowania, dokonywali wyboru umieszczając swoje karty do głosowania w urnie 
wyborczej usytuowanej na stole prezydialnym. 
         Po obliczeniu głosów, przewodnicząca Komisji Skrytacyjnej radna Liliana 
Porzucek  zapoznała Radę z protokołem wyników głosowania (protokół Komisji w 
załączeniu), stwierdzając, iŜ w wyniku tajnego głosowania największą bezwzględną 
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większość głosów uzyskała zostając wybraną Przewodniczącym Rady Miejskiej w 
Chęcinach radna Krystyna Foksa. 
                  Nowo wybrana Przewodnicząca rady, przyjmują składane gratulacje, 
serdecznie podziękowała wszystkim radnym za wybór deklarując jednocześnie swoja 
aktywną pracę na tym stanowisku dla dobra wszystkich mieszkańców i rozwoju 
naszej Miasto Gminy. 
                   Przejmując dalsze prowadzenie obrad, Przewodnicząca Rady składając 
w imieniu wszystkich radnych gratulacje nowo wybranemu Burmistrzowi Panu 
Robertowi Jaworskiemu wręczyła wiązankę kwiatów. Słowa podziękowania 
skierowała równieŜ do ustępującego Burmistrza Pana Witolda Pobochy i Jego Z-cy. 
Dziękując za skierowane słowa gratulacji i podziękowań,  głos zabrali zarówno nowo 
wybrany Burmistrz Pan Rober Jaworski jak równieŜ ustępujący Burmistrz Pan Witold 
Pobocha. 
                   Dla dopełnienia formalności prawnych radna Krystyna Foksa 
przedstawiła zebranym radnym treść uchwały będącej odzwierciedleniem wyników 
wyborów w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej. Uchwała o której 
mowa, została przyjęta jednogłośnie, a oznaczona Nr 1/I/06 stanowi załącznik do 
protokołu.                    
 
ad. 2 
           Realizując przyjęty porządek obrad przystąpiono do procedury związanej z 
przygotowaniem wyborów Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. Przewodnicząca 
Rady poinformowała radnych, iŜ zgodnie z obowiązującym Statutem Gminy – Rada 
Miejska wybiera 2 Wiceprzewodniczących. Zasady wyboru określone w ustawie o 
samorządzie gminnym są identyczne jak w przypadku wyboru Przewodniczącego 
Rady, a więc dla wyboru wymaganym jest uzyskanie bezwzględnej większości 
uczestniczących w obradach radnych. Kontynuując swoją wypowiedź 
Przewodnicząca Rady zaproponowała radnym, by przyjęty uprzednio przez Radę 
regulamin wyboru był obowiązującym równieŜ do tych wyborów, z tą jednak 
zmianą, iŜ wybierać będziemy spośród zgłoszonych kandydatów 2 
Wiceprzewodniczących, a więc dla przypomnienia informuję, Ŝe : 

� za głos waŜny uznaje się kartę do głosowania na której pozostali nie 
skreśleni tylko dwaj kandydaci 

� karty do głosowania na których nie dokonano Ŝadnego skreślenia, bądź 
teŜ skreślono wszystkich kandydatów uznaje się za głos niewaŜny 

� głosów wstrzymujących się nie ma 
� w przypadku gdy zgłoszonych do kandydowania zostanie więcej niŜ 3 

kandydatów, a Ŝaden z nich nie uzyska bezwzględnej większości głosów, 
przeprowadza się ponowne głosowanie, przy czym na karcie do 
głosowania umieszcza się wówczas tylko 3 kandydatów, którzy otrzymali 
największą liczbę głosów waŜnych. Głosowanie ponawia się do skutku, 
kiedy ostatecznie 2 kandydatów otrzyma wymaganą większość głosów. 

       Radni nie wnosząc uwag – jednogłośnie zaakceptowali w wyniku 
zarządzonego głosowania jawnego przedstawiony regulamin wyboru 
Wiceprzewodniczących Rady. 

W toku dalszej części posiedzenia, Przewodnicząca Rady zaprosiła radnych do 
zgłaszania kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 
Radny Chrabąszcz Stanisław zgłosił kandydaturę radnego Mieczysława Barana 
       Radny Baran wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radna Stokowiec Zofia zgłosiła kandydaturę radnego Kowalskiego Jana  
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       Radny Kowalski  wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Baran Mieczysław zgłosił kandydaturę radnego Jacha Waldemara  
       Radny Jach nie wyraził zgody na kandydowanie. 
Radny Mielczarz Cezary zgłosił kandydaturę radnego Kaczora Pawła 
       Radny Kaczor wyraził zgodę na kandydowanie. 
Radny Baran Zbigniew zgłosił kandydaturę radnej Stokowiec Zofii  
        Radna Stokowiec wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Radny Kaczor Paweł zgłosił kandydaturę radnego Chrabąszcza Stanisława 
         Radny Chrabąszcz nie wyraził zgody na kandydowanie. 
       W związku z brakiem dalszych zgłoszeń, Przewodnicząca Rady, uznając listę 
zgłoszeń za zamkniętą, zaproponowała radnym powierzenie dotychczasowej Komisji 
Skrutacyjnej prac związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów 
Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. Wniosek został jednogłośnie zaakceptowany. 
         Uwzględniając zgłoszony juŜ po opracowaniu kart do głosowania, wniosek 
radnej Pani Zofii Stokowiec oświadczającej o rezygnacji z kandydowania na funkcję 
Wiceprzewodniczącego Rady, Komisja Skrutacyjna po uprzedniej akceptacji 
radnych, ponownie przygotowała karty do głosowania z pominięciem kandydatki 
która zrezygnowała z kandydowania. 
          Komisja Skrutacyjna po ponownym opracowaniu kart do głosowania, rozdała je 
radnym, którzy w sposób określony w uprzednio przyjętym regulaminie dokonali 
wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej. 
           Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej radna Porzucek Liliana 
przedstawiając protokół wyników głosowania (stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu), stwierdziła, Ŝe Wiceprzewodniczącymi Rady Miejskiej w Chęcinach 
zostali wybrani: radny Mieczysław Baran i radny Jan Kowalski. 
            Przewodnicząca Rady dopełniając formalności przedstawiła radnym treść 
projektu Uchwały w sprawie Wyboru Wiceprzewodniczących Rady. Uchwałą została 
przyjęta jednogłośnie, a oznaczona Nr 2/I/06 stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
ad. 3 
         Przewodnicząca Rady wskazując na konieczność zapoznania radnych z 
podstawowymi przepisami określającymi zasady pracy Rady, Komisji oraz samych 
radnych stwierdziła, iŜ w ciągu najbliŜszych kilku dni wszyscy radni otrzymają pełną 
treść aktualnie obowiązującego Statutu Gminy i Miasta. Wszelkie sprawy 
organizacyjne Rady w tym równieŜ z zakresu udostępnienia radnym pozostałych 
ustaw stanowiących podstawę działania radnych zostaną równieŜ uregulowane w 
moŜliwie najkrótszym czasie. 
          Wskazując na fakt przedłoŜenia juŜ w dniu dzisiejszym dla radnych pierwszych 
projektów uchwał dot. ustalenia podatków i opłat lokalnych które będą obowiązywać 
w 2007 roku, Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, iŜ z racji 
obowiązujących terminów tymi sprawami jako Rada winniśmy się zająć w moŜliwie 
najkrótszym czasie.  
            W toku dalszej części tego punktu porządku obrad, Skarbnik GiM Pani 
Jadwiga Sinkiewicz uwzględniając uprzednio zgłoszoną przez przewodniczącą 
Rady prośbę przedstawiła radnym, odnosząc się szczegółowo do kaŜdej pozycji, 
proponowane przez ustępującego Burmistrza GiM zmiany do budŜetu gminy i Miasta 
na 2006r. Zmiany, o których mowa, radni otrzymali w formie projektu uchwały. 
            Przewodnicząca Rady wskazując na fakt, iŜ omawiane dziś wstępnie 
projekty będą przedmiotem obrad jednej z najbliŜszych sesji Rady Miejskiej, 
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poinformowała radnych iŜ koniecznym jest by w pierwszej kolejności radni zapoznali 
się z podstawowymi dokumentami stanowiącymi podstawę ich działania. Stąd teŜ w 
moŜliwie najkrótszym czasie wszyscy radni otrzymają obowiązujący na dzień 
dzisiejszy Statut Gminy i Miasta oraz ustawę o samorządzie gminnym. Myślę, Ŝe 
zastanowimy się wspólnie równieŜ nad przeprowadzeniem szkolenia, chodzi tu 
zwłaszcza o radnych którzy po raz pierwszy objęli mandat radnego.  
              Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała :               Przewodniczący obrad:                 Przewodniczący Rady 
 
Teodozja Nowak                Mieczysław Baran                             Krystyna Foksa 


